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Upozornění na pravidla při ochraně osobních údajů, tzv. GDPR
Na akcích budou pořizovány audiovizuální záznamy, které mohou být uveřejněny za účelem propagace například v Kunratickém zpravodaji nebo na webových 
stránkách MČ Praha-Kunratice.

Vážení čtenáři,

tentokrát začnu nepříjemnou zprávou, že 
jsme museli z důvodu bezpečnosti přistou-
pit k uzavření hlavního vchodu do budovy 
radnice, a to po celý týden. Toto opatření 
postupně zavádějí všechny pražské rad-
nice včetně pražského magistrátu. Proto 
prosím o pochopení situace a v případě 
návštěvy radnice zvoňte.

Příjemnou zprávou pro nás je, že 
hloubkový audit ze strany hl. m. Prahy, 
který zkoumal naše hospodaření, nenašel 
žádné pochybení. Za to je třeba poděkovat 
celému našemu týmu na radnici.

Potěšitelné také je, že byla zkolaudová-
na nová budova zázemí fotbalu.Chci Vás 
společně s SK Slovan Kunratice pozvat na 
Den otevřených dveří v sobotu 14. června. 
Od 14 hodin bude probíhat program pro 
děti a od 18 hodin pro dospělé. Večer nám 
zpříjemní kapela Kurnik Petra Nedvěda. 
Všichni jste vřele zváni na prohlídku. My-
slím si, že zázemí kunratického fotbalu je 
v Praze úplná špička mezi výkonnostně 
srovnatelnými oddíly. 

Také již byl ve výběrovém řízení vybrán 
zhotovitel dostavby sportovního areálu ZŠ 
Kunratice — nové sportovní haly. Výběro-
vá komise vybrala společnost CL-EVANS 
s.r.o., která podala nejvýhodnější nabídku 
včetně nejnižší ceny, celkem 87 663 410 
Kč včetně DPH, přičemž má i velmi dobré 
reference. Zahájení stavby předpokládáme 
1. srpna 2025.

Srdeční záležitostí je pro nás hotová 
urbanistická studie Kostelního náměstí, 
která by se měla překlopit do realizace 
v příštím roce. O tom ale již podrobně 
v samostatném článku.

Konečně přišlo jaro, a tak si prostuduj-
te seznam akcí, které pro Vás kunratická 
radnice a místní organizace ve spolupráci 
s ní připravily.

Lenka Alinčová

Omezení průjezdu ulice K Verneráku
Od 30. dubna do 22. května bude z důvodu 
obnovy kabeláže PRE hráz Hornomlýnské-
ho rybníka (Verneráku) jednosměrnou ulicí 
směrem na Chodov. Kabely zde vedou pod 

chodníkem, v rámci stavby je ale nutné za-
chovat pěší průchod. Objízdná trasa bude ve-
dena přes Kunratickou spojku. Průjezd ulicí 
Za Rybníkem bude pro vozidla také uzavřen. 

Užitečné informace:
Praha-Kunratice: 
tel.: +420 244 102 214, 
info@praha-kunratice.cz 
Městská policie 156
Záchrana zvířat 773 772 771

Z radnice a zastupitelstva

Připravili jsme Kunratice o 30 milionů?
V posledních dnech se na mě obracejí 
obyvatelé Kunratic s informací, která se 
Kunraticemi šíří, že vedení naší městské 
části připravilo Kunratice o 30 milionů, 
protože jsme nezískali dotaci na rekon-
strukci areálu SK Slovanu Kunratice 
(dále jen Areál) ve výši 30 milionů korun, 
jelikož tělocvična v budově není přístup-
ná vozíčkářům. To je lež. Když pominu 
fakt, že přidělení dotace není nárokova-
telné, tedy není nikdy jisté, kdo ji dosta-
ne a kolik na ni získá, dovoluji si uvést 
některá zásadní fakta:

•  Projektovou dokumentaci na rekon-
strukci Areálu jsme připravovali od 
roku 2019.

•  Prioritou bylo vždy zázemí fotbalu 
a malé posilovny pro klubovou činnost.

•  Na to jsme i získali Územní rozhodnutí.
•  Covid 2019, energetická krize a vysoká 

inflace nás přiměly podívat se na celý 
projekt finančně mnohem efektivněji. 
Takže po získání Územního rozhodnu-
tí došlo ke změně vnitřního prostoro-
vého uspořádání prvního nadzemního 
podlaží tak, aby mohlo být i komerčně 
využíváno, a byla zde umístěna opro-
ti původnímu plánu větší tělocvična. 
Vydané Územní rozhodnutí již ale ne-
šlo měnit, to znamená, že se nemohl 
upravit zastavěný prostor, tedy i šířka 
venkovního schodiště do druhého nad-
zemního podlaží.

•  Vzniklá tělocvična je vhodná pro gym-
nastiku a podobné sporty. V žádném 

případě zde vzhledem k instalaci vel-
kých oken není možné provozovat mí-
čové sporty. Nově zde však má zázemí 
naše mateřská školka a intenzivně jej 
využívá.

•  Areál je pro vozíčkáře přístupný, mají 
zde i své toalety.

•  Dotace vypsané Národní sportovní 
agenturou na podzim roku 2024 ob-
sahovaly hodnotící kritéria pro výběr 
vhodných projektů. Bohužel jsme zís-
kali pro přidělení dotace málo bodů. 
V projektu připravovaném od roku 
2019 jsme totiž nemohli předpokládat, 
jaké budou dotační podmínky stanove-
né v roce 2024. Bezbariérovost objektu 
byla jenom jedním z mnoha hodnotí-
cích kritérií.

•  Maximální možná výše dotace byla 30 
milionů, ale to byla opravdu maximální 
výše. Kolik jsme mohli získat, již nikdo 
skutečně nezjistí. V žádostech o dotace 
jsme nikdy nebyli 100procentně úspěš-
ní, a to jako i jiné městské části či jiné 
obce.

Za dobu starostování týmu paní Ivany 
Kabelové a následně mého jsme získali 
do Kunratic více než dvě miliardy korun 
dotací v rámci přímých finančních pro-
středků i majetkových při převodech po-
zemků. Proto považuji uvedenou infor-
maci pouze jako zavádějící a účelovou, 
jejímž cílem je poškodit vedení Kunra-
tické radnice.

Lenka AlinčováMěstská část Praha-Kunratice a SK Slovan Kunratice vás srdečně zvou
v sobotu 14. června na hřiště SK Slovan Kunratice, Volarská 9  

na DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ u příležitosti slavnostního otevření naší nové fotbalové 
budovy, postavené ke 100. výročí založení klubu.

Pro děti bude připraven zábavný doprovodný program a o hudební atmosféru se postará kapela Kurnik.

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU!
PROGRAM:

Dopoledne zápasy starší přípravky SK Slovan Kunratice
15,00 hodin utkání SK Slovan Kunratice B – SC Olympia Radotín B

18,00 hodin slavnostní otevření nové budovy  

Kalendárium
květen a červen 2025

22. 4. – 5. 5. Bažantnice
Čarodějnická stezka v Bažantnici
Pořádá RC U Motýlků.

30. 4. úterý / 16 hod. / hřiště u kravína
Pálení čarodějnic 
Akci pořádá MČ Praha–Kunratice s RC U Motýlků.
 
13. a 14. 5. úterý a středa / 8 – 16:30 hod. /
Zápisy do Mateřské školy Kunratice

17. 5. sobota / 10 hod. / zámecký park
Divadlo v parku 
Kulturní a zábavnou akci pro děti i dospělé pořádá Divadlo 
v parku pod záštitou starostky MČ Praha-Kunratice.
  
8. 6. neděle / 8 a 10 hod. / kostel sv. Jakuba
Boží hod svatodušní – LETNICE 
Mše svaté
 
23. 5. pátek / 18 hod. / kostel sv. Jakuba staršího
Noc kostelů
Přijďte navštívit kostel v Kunraticích.

 14. 6. sobota / 14 hod. /zámecký park
Kunratický Den dětí 
Akci pořádá T. J. Sokol Kunratice.

Volný čas

4. 5. neděle / 17 hod. / SK Slovan 
SK Slovan Kunratice – FC Zličín 
Mistrovské domácí utkání A týmu 

 18. 5. neděle / 17 hod. / SK Slovan 
SK Slovan Kunratice – FK Čechie Dubeč 
Mistrovské domácí utkání A týmu 

1. 6. neděle / 17 hod. / SK Slovan 
SK Slovan Kunratice – FK Motorlet Praha “B” 
Mistrovské domácí utkání A týmu

7. 6. sobota / 10:30 hod. / SK Slovan 
SK Slovan Kunratice – FC Slavoj Vyšehrad  
Mistrovské domácí utkání A týmu 

7. 6. sobota 
Kunratický koš 
Basketbalový turnaj ve sportovní hale ZŠ
 
14. 6. sobota / od 17 hodin / hřiště SK Slovan Kunratice
Den otevřených dveří SK Slovan Kunratice 
Slavnostní otevření nového zázemí fotbalu 

Sport

Kultura

17. 5. sobota / 10 hod. / zámecký park
Divadlo v parku
Kulturní a zábavný program pro rodiny s dětmi 
  
24. 6. úterý /17 hodin/ ulice Za Parkem 
Zahradní slavnost 
Slavnostní zakončení školního roku 2024/2025

Přijďte s námi oslavit nový začátek!
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24. února byl schválen rozpočet MČ Praha-Kunratice 
pro rok 2025 s finančním schodkem cca 25 milionů korun. 
Hlasoval jste pro takový rozpočet a proč?
Návrh rozpočtu byl již poněkolikáté se-
staven s deficitem krytým z úspor mi-
nulých let. Je správné, že se prostředky 
z neúspěšné koupě zámku věnují na 
rozvoj obce, ale tempo, jakým se začaly 
peníze investovat, není v souladu s ka-
pacitami „malého“ kunratického úřadu. 
Administrace většího množství investič-
ních projektů naráz je náročná a množí 
se chyby. Především se investuje do pro-
jektů, na které je možné získat dotace. 
Výběrová řízení jsou realizována na-
vzdory pochybám a smlouvy uzavírány 
navzdory protestům. Dává se přednost 
realizacím „na efekt“ před těmi, které 
by přinesly dlouhodobé úspory obci. 

   Fakt, že naše radnice není v získá-
vání dotací úspěšná, ukázal projekt na 
dostavbu zázemí fotbalového hřiště. 
Pro nesplnění podmínek bezbariéro-
vosti jsme tak přišli o 30 milionů. Cena 
stavby se navíc v průběhu realizace 
podstatně navýšila. Obáváme se, že se 
podobný scénář může opakovat i v pří-
padě dostavby školní haly. Proto jsme 
rozpočet našimi hlasy nemohli podpo-
řit a při hlasování jsme se zdrželi.

Kateřina Linková, 
předsedkyně školské komise

Kunratice sobě

Pro rozpočet jsem hlasoval, avšak mám 
k jeho sestavování řadu připomínek. Na-
příklad při obhajobě dílčího rozpočtu 
ZŠ a MŠ nebyl ani na finančním výboru, 
ani na zasedání zastupitelstva přítomen 
nikdo z ředitelů nebo ekonomů uvede-
ných zařízení. Neměl jsem tak možnost 
získat odpovědi ani na základní dotazy. 
Jako obvykle chybělo téměř u všech po-
ložek srovnání s předchozím rokem. Kdo 
chtěl informace, musel složitě pátrat 
v historii. Samozřejmě se mi nelíbí, že je 
rozpočet od samého počátku plánovaný 
jako deficitní se ztrátou 25 mil. Kč. Na-
víc, dle mého názoru, chybí dlouhodobé 
investiční záměry. Investuje se chaoticky 
a často ve vleku developerů. Obecně se 
domnívám, že efektivita a rychlost inves-
tic je velice nízká. Opravy a rekonstrukce 
ulic jdou žalostným tempem. Na druhou 
stranu neustálé megalomanské zvětšová-
ní naší jediné školy jde proti všem mo-
derním trendům. Postavení fotbalového 
zázemí jako „poslední“ městskou částí 
v Praze, a navíc bez získání jakékoli dota-
ce, je jen slabou útěchou.

Karel Klíma, 
předseda kontrolního výboru

Společně pro Kunratice ODS a KDU-ČSL

Jako předseda finančního výboru jsem se 
podílel na přípravě rozpočtu na rok 2025 
a hlasoval pro jeho schválení s přesvědče-
ním, že odpovídá potřebám naší městské 
části a podporuje její rozvoj.  

Rozpočet na rok 2025 počítá s příjmy 
151 521 000 Kč a výdaji 176 820 000 Kč. 
Rozdíl 25 299 000 Kč je plně kryt z našich 
dlouholetých úspor. Díky těmto úspo-
rám jsme nikdy nemuseli sahat k žádným 
půjčkám, což dokládá naši finanční odpo-
vědnost a schopnost efektivně spravovat 
obecní prostředky.

Investice budou směřovat hlavně na 
rekonstrukce komunikací, veřejného 
prostoru, na výstavbu zázemí školství 
a sportu, na podporu kulturních a soci-
álních projektů a přípravu projektových 
dokumentací. Tím zajišťujeme lepší infra-
strukturu a bohatší sportovní a kulturní 
život v Kunraticích s pozitivním dopadem 
na kvalitu života obyvatel. 

Zde bych chtěl poděkovat kolegům 
napříč politickým spektrem, tedy i ODS 
a Kunratice sobě, že se pravidelně účastní 
všech výběrových řízení a že jsme se vždy 
jednomyslně shodli na jejich vítězích.

Petr Mozola, 
předseda finančního výboru

HPK – Hnutí Praha Kunratice
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 Přistavení VOK Čas přistavení Místo přistavení

14.05.2025 16—20 hod. Sídliště Flora (u kotelny) 
14.05.2025 16—20 hod. Zelené údolí (ul. Za Valem) 
21.05.2025 16—20 hod. Ještědská (u pošty) 
21.05.2025 16—20 hod. Lisztova x Kálmánova  
21.05.2025 16 - 20 hod. Nad Šeberákem x K Jelenám 
18.06.2025 16—20 hod. Sídliště Flora (u kotelny) 
18.06.2025 16—20 hod. Zelené údolí (ul. Za Valem)

HARMONOGRAM PŘISTAVENÍ VELKOOBJEMOVÉHO KONTEJNERU

 Přistavení Čas přistavení Místo přistavení

 ne 18.5.2025 13—16 hod. Ještědská (u pošty) 
 ne 18.5.2025 13—16 hod. křižovatka ul. Úhlavská 
   x Sobolákova

HARMONOGRAM VELKOOBJEMOVÝCH KONTEJNERŮ BIOODPADU

23. 2 ČT
18. 5 ČT

HARMONOGRAM MOBILNÍHO SVOZU NEBEZPEČNÉHO ODPADU 

1. ul. Za Valem č. 1375 (u kontejneru na textil) 15:00—15:20
2.  křižovatka ul. K Zeleným domkům 

x Suppého 15:30—15:50
3. ul. K Betáni (za parkem) 16:00—16:20
4.  nám. Prezidenta Masaryka 

(u restaurace U Zavadilů) 16:30—16:50
5.  křižovatka ul. K Václavce x Jana Růžičky 

(u kontejneru na textil) 17:00—17:20
6. ul. K Šeberáku (točna autobusu) 17:30—17:50

15.05. - ČT 

Datum 
— den Zastávka Čas 

od—do

Usnesení z 19. zasedání Zastupitelstva MČ Praha-Kunratice ze dne 24. 2. 2025

Zastupitelstvo MČ Praha-Kunratice

•  schvaluje
—  rozpočet neinvestičního příspěvku MČ roku 2025 pro Základní 

školu Kunratice, Praha 4, Předškolní 420 v celkové výši 6 550,0 
tis. Kč na provozní náklady

 Hlasování: Pro 10     proti 0     zdržel se 0

—  rozpočet neinvestičního příspěvku MČ roku 2025 pro Základní 
školu Kunratice, Praha 4, Předškolní 420 v celkové výši 6 550,0 
tis. Kč na provozní náklady

 Hlasování: Pro 10     proti 0     zdržel se 0

—  rozpočet neinvestičního příspěvku MČ roku 2025 pro Mateř-
skou školu Kunratice, Praha 4, Předškolní 880 v celkové výši  
1 768,0 tis. Kč na provozní náklady 

 Hlasování: Pro 10     proti 0     zdržel se     0

—  návrh rozpočtu Městské části Praha-Kunratice na rok 2025 
v hlavní činnosti

 objem příjmů celkem ve výši 151 521,0 tis. Kč
 objem výdajů celkem ve výši 176 820,0 tis. Kč
 rozdíl příjmů a výdajů, plánovaný schodek, 
 ve výši  -25 299,0 tis. Kč

 krytý financováním z vlastních úspor z minulých let
 Hlasování: Pro 8     proti 0     zdržel se 2 (Kunratice sobě —
 K. Linková, A. Vízek)
—  finanční plán hospodářské činnosti MČ pro rok 2025:
 výnosy 18 184,0 tis. Kč
 náklady  3 038,0 tis. Kč
 hospodářský výsledek 15 146,0 tis. Kč
 Hlasování: Pro 10     proti 0     zdržel se 0

—  Úplatný převod pozemku parc. č. 2382/8 ostatní plocha zeleň 
o výměře 23 m2, za cenu 598 000 Kč (26 000 Kč/m2).

•  souhlasí 
—  s poskytnutím dotace z rozpočtu Městské části Praha-Kunra-

tice v roce 2025 SK Slovan Kunratice z.s. ve výši 300.000,- Kč
 Hlasování:  Pro 8     proti 0     zdržel se 2 (Kunratice sobě — 
 K. Linková, A. Vízek)

—  s poskytnutím dotace z rozpočtu Městské části Praha-
-Kunratice v roce 2025 Tělocvičné jednotě Sokol Kunratice 
ve výši 200.000,- Kč na účel uvedený v žádosti čj. MC P-KU 
03556/2024 ze dne 18. 12. 2024

 Hlasování:  Pro 8     proti 0     zdržel se 1 (A.Vízek), nehlasoval
 1 (K. Linková)

Poděkování za úklid
Chci poděkovat všem dobrovolníkům, kteří letos pomoh-
li s úklidem Kunratic v rámci jubilejního 10. ročníku akce 
Ukliďme svět — Ukliďme Kunratice. Počasí nám letos přá-
lo a množství vysbíraného odpadu svědčí o tom, že dobro-
volníci nezaháleli. Nasbírali jsme 1,5 tuny odpadu a celkem  
20 pneumatik. 

V čištění budeme pokračovat dále, a to úklidem silnic 
a chodníků. A kdy to bude? Termín ještě nemáme, až bude 
termín potvrzený, zveřejníme ho na webových stránkách rad-
nice, facebooku, úředních deskách a také v mobilní aplikaci 
„Moje Kunratice“. Přeji všem báječné jarní dny v Kunraticích.

Ivan Hýža, místostarosta   

REKONSTRUKCE KLÍNOVECKÉ ULICE
V letošním roce bude poměrně živo i v Klínovecké ulici. Nej-
prve zde v jarních měsících proběhla výměna kabeláže Pražské 
energetiky, na kterou navážeme kompletní rekonstrukcí ulice.

Klínovecká ulice bude opravena v celé její délce v úseku mezi 
křižovatkami s ulicemi Ještědská a K Borovíčku. V rámci úpravy 
Klínovecké ulice bude sjednoceno šířkové uspořádání na 5,50 
m. Při pravé straně komunikace (úsek Ještědská — Šebkova) 
bude zřízen chodník ze zámkové dlažby, který bude od komu-
nikace oddělen zelení. V úseku Šebkova — K Borovíčku bude 
ulice řešena jako obytná zóna.

Úsek Šebkova — K Borovíčku bude řešen jako obytná zóna, 
prostor obytné zóny začne zvýšenou křižovatkovou plochou, 
která bude zasahovat až za Pálavskou ulici, zde na tuto plochu 
naváže ve stejné výškové úrovni asfaltový povrch. V tomto úse-
ku budou také stavebně rozlišena parkovací místa s povrchem 
ze zámkové dlažby. Obytná zóna bude ukončena křižovatkou 
s ulicí K Borovíčku. Podél hřbitovní zdi v úseku Šebkova — Bes-
kydská bude po pravé straně kvůli velkému výškovému rozdílu 
komunikace od zeleného pásu oddělena palisádami.

Odvodnění bude řešeno napojením uličních vpustí do deš-
ťové kanalizace, odvodnění v úseku ulic Pálavská a Beskydská 
před zvýšenou křižovatkovou plochou bude řešeno uličními 
vpusťmi, z nichž bude voda v místě dále využita.

Samostatně se zaměříme na obnovu zeleně po stavbě, protože 
zahradnické firmy umějí zeleň obnovit kvalitněji než firmy stavební.

Rekonstrukce místních komunikací provádíme jako vlastní 
investice, pro které využíváme primárně daň z nemovitosti.

Ondřej Nováček, místostarosta
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STUDIE DEPO — PÍSNICE NA POKRAČOVÁNÍ
Jak jsem již dříve informovala, v září loň-
ského roku nám byl představen návrh 
Územní studie Depo - Písnice a okolí. 
Jedná se o lokalitu jižně od komunikace 
Kunratická spojka po obou stranách Ví-
deňské ulice, kde bude konečná stanice 
metra linky D. Kolem metra počítá hl. m. 
Praha s novou bytovou zástavbou. Ná-
vrh studie jsme připomínkovali. Největší 
výhrady jsme měli k výšce budov (blok 
osmipodlažních domů), počtu plánova-
ných obyvatel (až 8 500), jen úzce řešené 
dopravě a chybějící veřejné vybavenosti. 
Proto jsme byli nemile překvapeni, když 
jsme v únoru byli pozváni na Magistrát 
k vypořádání našich požadavků, a kde 

nám byl předveden návrh na „sídliš-
tě“ s dominantou 15 až 20 podlažních 
domů pro 10 tisíc obyvatel u nás a 1 500 
obyvatel v Písnici. Tento návrh jsme na 
poradě našich zastupitelů zcela jednot-
ně striktně zamítli. Proběhla další kola 
jednání a poslední stav je takový, že nám 
ředitel odboru územního rozvoje Magis-
trátu oznámil, že jsou akceptovány naše 
připomínky. V centru nové zástavby by 
měly být osmipodlažní domy, které se 
mají směrem do Kunratic snižovat na 
čtyřpodlažní, a maximální počet oby-
vatel by měl dosáhnout 5 tisíc. Institut 
plánování a rozvoje dostal zadání zabývat 
se dopravou v širších vztazích, tj. včetně 

centra Kunratic, plánovaného obchva-
tu Kunratic a návaznosti na kapacitní 
komunikace v okolí Kunratic. Koncept 
obchvatu Kunratic vznikal před třiceti 
lety a nepočítal s výstavbou v nové loka-
litě a vznikem nových komunikací. Bude 
nutné jej celý přehodnotit. Do studie se 
také dostala občanská vybavenost jako 
poliklinika, pošta a další. Počítá se s do-
statečnou kapacitou školských zařízení. 
Na závěr chci poděkovat mé předchůdky-
ni Ivaně Kabelové a našemu zastupiteli 
Adamovi Vízkovi, kteří naše připomínky 
odborně zpracovali. Časově to bylo pro 
ně velmi náročné.

Lenka Alinčová

Stavební úpravy areálu mateřské a základní školy pokračují

BOJ S DIVOČÁKY POKRAČUJE

Jak jsem již psala v prosincovém Kunra-
tickém zpravodaji, rekonstrukce mateřské 
školy se z důvodu špatné střešní krytiny 
zastavila a museli jsme povolat statika. 
Ten vyhodnotil krov jako nedostatečný 
a doporučil jeho zesílení. Museli jsme za-
dat projektovou dokumentaci na výměnu 
střešní krytiny a posílení krovu včetně vý-
kazu výměr (podrobný rozpočet) a uspo-
řádat nové výběrové řízení na zhotovitele. 
Teď už máme vše vyřízené a stavební práce 
jsou obnoveny. Zhotovitel má tři měsíce na 
dokončení. Na rekonstrukci padne celá do-
tace Magistrátu ve výši 20 milionů korun.

Také již proběhlo výběrové řízení na do-
stavbu sportovního areálu ZŠ Kunratice - 
II. etapa. Na začátku května je naplánován 
podpis Smlouvy o dílo s vítěznou firmou. 
Stavba by měla začít 1. srpna 2025. Na tuto 
akci jsme zatím od hl. m. Prahy dostali cel-
kem 45 milionů korun. Věřím, že dle slibu 
pražských radních další finanční injekci 
obdržíme v červnu. 

Bohužel výnosy z nám svěřeného majet-
ku nepokryjí všechny stavby, které potře-
bujeme postavit — zrekonstruovat. Proto 
se neustále poohlížíme po dotacích. Když 
si to tak za posledních 25 let sečtu, po-

dařilo se nám do Kunratic získat dotace 
ve výši kolem dvou miliard korun. Jedná 
se nejenom o přímé finance, ale i o ceny 
pozemků nám svěřených hlavním městem 
Prahou, popřípadě České republiky, které 
nám nyní vhodnými pronájmy přinášejí 
peníze do našeho rozpočtu, jako napří-
klad pozemek pod Obchodním centrem 
Kunratice, který jsme získali od hl. m. 
Prahy v roce 2008 a jehož pronájem nám 
přináší cca 2,5 milionů korun ročně.

Lenka Alinčová

V posledním čísle Kunratického zpravo-
daje v loňském roce jsem naše čtenáře 
informoval o nelehkém boji s přemnože-
nými divočáky, kteří občas ničí zeleň, ma-
jetek, a hlavně ohrožují bezpečnost lidí. 
Na další společné schůzce s paní starost-
kou, myslivci, zástupci odboru ochrany 
přírody MHMP, Lesů hl. m. Prahy a zá-
stupkyní z řad obyvatel bydlících v ohro-

žené lokalitě jsme postupně zhodnotili 
současný stav, možnosti řešení, preven-
ci i kompetence jednotlivých účastníků 
schůzky v boji s divokými prasaty. Pomalu 
dochází k naplňování závěrů schůzky. Od 
nepořádku jsou čištěny pozemky, kde se 
prasata ukrývají, v případě potřeby budou 
využívány moderní metody snižování sta-
vu divokých prasat, jako jsou odchytové 
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Co se děje s komunikacemi v Zeleném údolí
Vzhledem k tomu, že stále ještě Technická 
správa komunikací a. s. (TSK) nepřevza-
la do své správy komunikace v Zeleném 
údolí, požádala jsem prvního náměstka 
primátora Zdeňka Hřiba o vysvětlení. Do-
slovně cituji z jeho dopisu: „Připravuje se 
převod akce mezi odborem investic hl. m. 
Prahy (INV MHMP) a Technickou správou 
komunikací a. s., bohužel tento převod zdr-
žuje absence dokladů k původní stavbě, což 

řeší INV MHMP a majetkáři TSK. Nicméně 
i přes absenci tohoto převodu se o komuni-
kace staráme od loňska jako o vlastní. Blo-
kové čištění je naplánováno a zimní údržba 
byla zajištěna.“ INV MHMP mi vysvětlil, že 
probíhá inventarizace majetku, aby již nic 
nebránilo předání komunikací, chodníků 
a inženýrských sítí do správy TSK. Na můj 
vkus tyto procesy probíhají dost pomalu. 
Protože ještě neproběhlo majetkové vyrov-

nání pozemků v Zeleném údolí mezi Pra-
hou a Úřadem pro zastupování státu (ÚZ-
SVM), máme zatravněné pozemky od ulice 
K Zelené louce po Kunratický les od úřadu 
ve výpůjčce a staráme se o ně. Především 
o obě hřiště na nich umístěná. V letošním 
roce nám bezúplatná výpůjčka končí, takže 
chystáme žádost o její prodloužení.

Lenka Alinčová

Oprava chodníku Hornomlýnská
První stavbou, která zahájila letošní sta-
vební sezonu, byla oprava chodníku od 
ulice Hornomlýnská směrem do Kunra-
tického lesa. Jedná se o krátké, ale dů-
ležité spojení pro celou oblast Flory do 
Kunratického lesa. Chodník je hojně 
využíván maminkami s kočárky, ale také 
vozíčkáři z přilehlého Domu zvláštního 
určení se 110 bezbariérovými byty.

Mlatový chodník byl za deset let exis-
tence již na hraně své životnosti, a proto 
bylo rozhodnuto o nahrazení povrchu 
betonovou dlažbou. Komplikace zde 
způsobovala také nedostatečná šířka, 
která neumožňovala vzájemné vyhnutí 
dvou vozíků nebo kočárků. V rámci oprav 
byl tedy mlat nahrazen dlažbou, ale do-
šlo i k mírnému rozšíření tak, aby mohly 
kočárky i vozíčky jezdit bez kolizí oběma 
směry.

K realizaci přispěly i četné podněty od 
občanů z lokality. Jsme rádi, že se nám 
podařilo zahájit stavební sezonu tak brzy, 
s dalšími stavebními projekty budeme 
pokračovat v průběhu celého roku.

Ondřej Nováček

Vzpomínka na Jitku Bausteinovou
Na konci února nás nečekaně a náhle 
opustila paní Jitka Bausteinová, dlouho-
letá předsedkyně místní organizace Flora 
Svazu tělesně postižených v ČR v Praze 
-Kunraticích.

Byla to velmi činorodá, úžasná dáma, 
která se do Domu zvláštního určení 
v Hornomlýnské ulici přistěhovala v roce 
2003 a již v roce 2005 založila tuto naši 
místní organizaci, kde řešíme problémy 
vyplývající převážně z našich fyzických 
handicapů a také se staráme o fungování 
domu, aby se nám zde lépe žilo.

Troufám si tvrdit, že kdyby nebyla Jitka 
tak urputně houževnatá, organizace by 

Poděkování za blahopřání 
k životnímu jubileu zasílají

Společenská rubrika

Blanka Nováková, Zdenek Květon, 
Magdalena Halamová, Jana 
Lachmanová, Václav Tichý, Zdeněk 
Bartůněk, Iva Pletková, Vladimír 
Petrák, Anna Krejčová, Otakar Ungr.

nevznikla. Bojovala vždy nejen za sebe, 
ale hlavně za ostatní. To vše ve svém 
volném čase a bez nároku na odměnu. 
Stejně tak všichni ostatní členové výboru, 
ale ona to vše iniciovala, řídila, zkrátka 
byla hlavní hybnou silou a neskutečným 
tahounem.

V letošním roce slavíme 20 let naší exi-
stence. Je mi líto, že tu již s námi nemů-
že být, protože hlavně díky ní jsme za tu 
dobu ušli velký kus cesty.

Společně jsme se zasadili o bezpeč-
né stání pro vozy IZS a smluvní pře-
pravu PID před DZU Hornomlýnská, 
anebo umístění zrcadla proti výjezdu 
z garáží domu v ulici Jana Růžičky. Vy-
hrazené stání bylo realizováno, takže 
manipulace dopravců s klienty na vo-
zících nyní probíhá zcela bezpečně.                                                                                                                                        
Za zmínku stojí akce prospěšné i obyva-
telům sídliště FLORA, u nichž náš spolek 
provedl tzv. první výkop: tak třeba v po-
čátku existence jsme iniciovali kontinuál-
ní přistavování velkoobjemového kontej-
neru na sídlišti FLORA a jeho propojení 
s centrální částí Kunratic autobusovou 
linkou i bezbariérovým chodníkem, 
poté zbudování oboustranných chodní-
ků podél ulice U Kunratického lesa do 
OC Chodov — nyní Westfield Chodov, 
znovuobnovení zvukové signalizace na 

přechodu pro chodce, když jsme zare-
gistrovali bezmocné tápání nevidomých 
lidí na něm.    

Od roku 2019 tu alespoň pro některé 
obyvatele z důvodů omezené kapacity po-
skytovatele funguje terénní osobní asis-
tence, od ledna 2024 noční pohotovostní 
pečovatelská služba pro všechny zájemce 
o tuto pomoc a od února 2025 opět pro 
některé obyvatele z důvodů zmíněných 
výše denní pečovatelská služba.

 To vše před 20 lety započala jedna žena 
s neúnavnou energií a odhodláním, která 
si kolem sebe dokázala vytvořit poměrně 
malý tým podobně smýšlejících lidí.

V započaté práci se budeme snažit po-
kračovat a na Jitku s láskou vzpomínat.

Za MO FLORA Tomáš Lanc, člen výbo-
ru a konzultant pro sociální záležitosti                                                                                                                                     

klece, termovize, přístroje nočního vidění 
atp. Mysliveckému spolku byla přislíbena 
metodická pomoc radnice k získání do-
tace na další odchytovou klec. My jsme 
přislíbili  finanční pomoc pro nákup vna-
didel pro odchyt a také součinnost stráž-
níků městské policie při kontrole odchy-
tových klecí. Věřím, že společným úsilím 
všech se nám postupně podaří redukovat 
výskyt přemnožených divočáků. 

Ivan Hýža, místostarosta



Historie Kostelního náměstí
Tak jako již několikrát předtím i v tomto 
článku o kunratickém Kostelním náměstí 
začneme naše vyprávění úryvkem z kni-
hy Cyrila Merhouta Čtení o Novém hradě 
a Kunraticích: „Rod o Kunratice nejzaslou-
žilejší, pozvednuvší je k zesílení hospodářské-
mu a zvelebivší je nádhernými památkami, 
byl rod hrabat z Golčů. Roku 1721 se stává 
majitelem mladý, schopný a podnikavý Jan 
Arnošt, rytíř z Golče. Značnými investicemi 
své panství zvelebil. Roku 1724 byl Jan Arnošt 
povýšen do hodnosti svobodného pána (baro-
na) a 1731 do hodnosti hraběcí.“ V letech 
1730 až 1736 přestavěl zásadním způso-
bem zámek, gotický kostelík sv. Jakuba 
Staršího, postavil faru, hospodářské bu-
dovy a založil barokní park, přiléhající 
k budově nového zámku. Cyril Merhout 
ve své knize dále uvádí a víceméně popi-
suje vznik Kostelního náměstí jako sou-
část Golčovy výstavby. „Náves kol dokola 
pozvednuta tím, že zmizely všecky pusté 
grunty, na nichž usazeni hospodáři, kte-
ří za pomoci vrchnosti postavili úhledné 
živnosti s pěknými prohýbanými zdmi 
a barokními vchody. Uprostřed návsi zat-
řpytil se rybníček, blízko něho při vchodu 
na hřbitov u kostela vztýčen nový kříž.“ 

Mapa stabilního katastru z roku 1841 
znázorňuje prostor dnešního Kostelního 

náměstí ještě v podobě, získané stavební 
činností hraběte Golče ve 30. letech 18. 
století. Budovy na pravé straně mapy 
jsou dnes součástí Kostelního náměstí 
a na levé Golčovy ulice. Číslo 860 ozna-
čuje dnešní ulici K Libuši, 34 kostel a 32 
rybníček, který byl zrušen ve 2. polovině 
19. století. Povšimněte si, že od 18. století 
byl kostel kolem dokola nejdříve průjezd-
ný povozy, později do rekonstrukce ulice 
K Libuši v roce 2004 i auty. V místě ozna-
čeném číslem tři byl tehdy zřízen chodník 
a přerušen vjezd do ulice Za Kostelem 
a na Kostelní náměstí z ulice K Libuši, 
jak je i patrné z leteckého snímku z roku 
2013.

Na pohlednici ze začátku 20. století 
nebyl prostor dnešního náměstí zrovna 
ozdobou Kunratic. To se ale postupně 
měnilo do dnešní podoby. Náměstí ve 
tvaru obdélníka ohraničeného částí Gol-
čovy ulice podél zdi zámeckého statku, 
cestou před zdí postranního vchodu do 
kostela, fary a budov na náměstí, která 
ústí opět do Golčovy ulice na jeho kon-
ci. Plochu trávníku vždy oddělovaly od 
komunikací stromy a keře, vysázené po 
obvodu. V zeleném prostoru je v dolní 
části náměstí umístěna od roku 2017 
restaurovaná socha sv. Jana Nepomuc-
kého, v horní nedávno opravená obecní 
studna. Skladba dřevin a keřů lemující 
plochu trávníku se v průběhu 20. století 
několikrát změnila. Stejně jako název ná-
městí. Ulice a veřejné prostory, mezi kte-
ré patří i náměstí, se v Kunraticích začaly 
hromadně pojmenovávat od roku 1936. 
Dnešní název Kostelní náměstí se používá 

od roku 1990. Stejný název se používal již 
v letech 1947 až 1961. Název Švehlovo ná-
městí, který se vyskytuje na orientačním 
plánu hl. m. Prahy z roku 1938, platil do 
roku 1947. Antonín Švehla (1873-1933) 
byl předsedou tří prvorepublikových čes-
koslovenských vlád. Pojmenování náměs-
tí Krasnoarmějců platilo v letech 1961—
1971. 1. ledna 1968 se staly Kunratice 
u Prahy součástí hl. m. Prahy, a proto 
zde proběhla do roku 1971 nejrozsáh-
lejší změna názvosloví, která odstranila 
duplicitní názvy. A tak náměstí neslo od 
tohoto roku až do roku 1990 název Mali-
novského. Maršál Malinovskij (1898-1967) 
se v čele 2. ukrajinského frontu podílel 
na osvobozování Československa v roce 
1945. Byl také v šedesátých letech minis-
trem obrany SSSR.

Proměny náměstí ve 20. století a prv-
ním čtvrtstoletí 21. století si můžeme 
nejlépe připomenout na několika foto-
grafiích. Na pohlednici z roku 1930 je již 
zřetelně vidět Golčova ulice a cesta podél 
kostelní zdi s postranním vchodem. Je 
vykolíkován prostor budoucího trávní-
ku, který bude oddělovat od komunikací 
výsadba keřů a okrasných stromů. Čer-
nobílá fotografie z roku 1983, pořízená 
z lešení při opravě kostela, naproti tomu 
představuje zeleň na náměstí poněkud 
bujnou. Zato na leteckém snímku z roku 
2013 není pro rozrostlé stromy zase sko-
ro vidět kostel. Přerostlý „kaštan“ těsně 
u kostela v ulici K Libuši již začínal po-
škozovat fasádu budovy, a byl proto roku 
2014 poražen. Ostatní přerostlé stromy 
včetně mohutné vrby pak byly v následu-

Kostelní náměstí na mapě stabilního katastru 
z roku 1841.

Kolorovaná pohlednice z počátku 20. století

jících letech buď pokáceny, nebo ořezány 
tak, aby nemohly poškozovat budovu, 
a dnes jsou vzrostlé v rozumné míře. Na 
závěr naší krátké inventury téměř tří set 
let od vzniku prostoru, který dnes tvoří 
Kostelní náměstí, dejme ještě slovo auto-
rovi skvělé knihy o Kunraticích a Novém 
hradu z roku 1912 Cyrilu Merhoutovi. 
Autor učil kunratické děti v letech 1902-
1906, kdy působil na zdejší škole. Roku 
1906 byl také starostou místního Sokola. 

Později byl známým historikem a pracov-
níkem památkové péče a jeho jméno nese 
jedna z ulic v Zeleném údolí. „O krásné 
výstavnosti a ladné úpravě Kunratic v kru-
zích šlechtických mnoho se mluvilo a Jan 
Arnošt, hrabě z Golče, vítával na zdejším 
zámku nejpřednější osobnosti. V roce 1754 
císařovna Marie Terezie za deštivého počasí 
v měsíci srpnu navštívila též sídlo císařské-
ho rady Golče v Kunraticích, kamž slíbila 
návštěvu nejvyššímu maršálkovi hraběti 

Buquojovi.“ Tolik Cyril Merhout, který 
svou knihu napsal a vydal vlastním ná-
kladem v roce 1912. Tehdy připomínal 
prostor dnešního Kostelního náměstí 
podle pohlednice ze začátku 20. století 
čerstvě zorané pole.

Jistě si, vážení čtenáři, nyní řeknete, to 
je všechno hezké, ale co s tím náměstím 
dál?  Když otočíte na další stranu, do-
zvíte se víc.

Svatomír Mydlarčík

Kostelní náměstí v roce 1930

Horní část náměstí v roce 1983 (foto Robert Koblih).

Průjezd kolem hrobky na Kostelní náměstí (1961).

Kostelní náměstí 8. března 2025.

Letecký snímek náměstí z roku 2013.

Svěcení dvou nových zvonů 28. července 2015.

Historie Historie
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Kostelní náměstí se připravuje na rekonstrukci
Návrh na obnovu Kostelního náměstí při-
pravil před patnácti lety Magistrát hl. m. 
Prahy, který na ni má i stavební povolení.

Protože považujeme návrh na obnovu 
za zastaralý, zabýváme se rekonstrukcí již 
delší dobu. Proto jsme v roce 2018 oslo-
vili ČVUT, atelier urbanismu, jehož stu-
denti pod odborným vedením připravili 
tři urbanistické návrhy nového Kostelní-
ho náměstí.

Všechny tři návrhy se shodují ve dvou 
základních principech řešení: Klidová 
zóna bez dopravy v ulici Za Kostelem jako 
místo pro setkávání obyvatel a obnovení 
samostatného připojení ulice Za Koste-
lem k hlavní ulici K Libuši. Tyto základní 
urbanistické principy chceme ve finální 
podobě náměstí zachovat.

S ohledem na to, že se na náměstí po-
tkává vícero funkcí, od odpočinkových 
ploch, přes místo pro setkávání obyvatel, 
až pro potřebnou dopravní obslužnost 
budov kolem náměstí, chceme mít pro-
ces obnovy Kostelního náměstí plně pod 
kontrolou. Chtěli jsme mít také možnost 
kontrolovat i způsob zapracování poža-

davků hlavně obyvatel, kteří na náměstí 
bydlí. 

Pokud bychom šli cestou architekto-
nické soutěže, pak jde o zvláštní druh 
veřejné zakázky s veškerými negativy 
tohoto procesu. Pomineme-li finanční 
náročnost, tak každý návrh by byl navíc 
chráněn jako autorské dílo, což znamená, 
že bez souhlasu autora by nebylo možné 
s vítězným návrhem dále jakkoli praco-
vat. Nakonec jsme se po zvážení těchto 
i časových důvodů rozhodli soutěž o ná-
vrh nepořádat a zadat na doporučení 
starostů ze Svazu městských částí hl. m. 
Prahy studii architektonické kanceláři. 

Zadání obsahovalo dva principy vzešlé 
ze studentských prací a povinnost pravi-
delných konzultací. Studii jsme projed-
nali s obyvateli Kostelního náměstí a také 
s farou. Tady měli nejvýraznější slovo 
obyvatelé, kteří na Kostelním náměstí 
bydlí. Na základě jejich připomínek ar-
chitektonická kancelář např. upravovala 
výšku chodníků, zrušila plánovanou fon-
tánku a další herní prvky a zvětšila zatrav-
něnou plochu na úkor dlážděných ploch. 

Rekonstrukce komunikací a veřejných 
prostranství včetně Kostelního náměstí 
patří mezi jednu z priorit, které vyply-
nuly z volebních materiálů všech stran 
kandidujících v Kunraticích v komunál-
ních volbách r. 2022. Jeho obnovu tak 
budeme financovat z peněz, které jsme 
měli připravené na rekonstrukci Kunra-
tického zámku. Proto jsme požádali Ma-
gistrát o předání platného stavebního 
povolení a náměstí zrekonstruujeme my 
jako městská část.

Architektonická studie je zveřejně-
ná na webových stránkách MČ Praha 
-Kunratice. Provedli jsme výběrové říze-
ní na firmu, která vypracuje dokončení 
prováděcí dokumentace včetně změny 
stavby před dokončením. Věřím, že vý-
sledkem bude nové náměstí obklopené 
kostelem, areálem Kunratického zám-
ku a dalšími původními stavbami, kde 
naši obyvatelé rádi v klidu posedí a bu-
dou moct vstřebávat atmosféru starých 
Kunratic.

Lenka Alinčová
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Spolky

Březen, do Sokola až do června vlezem
Jak poznáte, že se akce vydařila? Přece, když smutníte, že už je za 
vámi. Takový byl letošní Masopust, který rozveselil celé Kunrati-
ce. Vyhrávala nám velká kapela pod taktovkou Jardy Maštalíře — 
Kunraticemi zněly lidovky, a kdo chtěl a znal je, mohl zpívat, až se 
hory zelenaly. Trasu našeho průvodu jsme neměnili a všem pod-
nikatelům, živnostníkům a všude tam, kde jsme se zastavili, jsme 
přáli štěstí, zdraví a hodně úspěchů. Naše pouť končila tradičně 
u kunratické radnice, kde na nás už čekalo její vedení, a dostali 
jsme tradiční pohoštění. Ani letos nechyběla výborná dršťková 
polévka paní starostky Lenky. Odhadem se průvodu zúčastnilo 
200 lidí a můžeme říct, že už se všichni těšíme na další rok.

A co nového v samotném Sokole? V březnu se u nás konala 
valná hromada — tato byla důležitá, volební. Starostka Sokola, 
jednatelka, náčelnice a hospodářka TJ Sokol Kunratice přednesly 
své zprávy. Výsledky voleb potvrdily ve funkci starostky paní Gab-
rielu Kučerovou, jednatelky paní Jindru Jirátovou a náčelnice paní 
Hanu Hýžovou. Nově se výbor Sokola rozšířil o tři nové členky paní 
Jaroslavu Suchou, Janu Růžičkovou a Zuzanu Kučerovou. Valná 
hromada byla usnášeníschopná a vše proběhlo podle pravidel.

ZDIMĚŘICKÁ KAPLIČKA
Kaple Panny Marie ve Zdiměřicích nedaleko zdi Průhonického 
parku byla vystavěna roku 1818. Mše svaté jsou zde slouženy 
kněžími z farnosti v Kunraticích většinou dvakrát ročně. Na jaře 
poslední neděli v květnu a na podzim v neděli kolem 12. září.

Kaple je výrazným krajinotvorným prvkem, dokresluje ráz 
okraje Průhonického parku a kolem ní často procházejí místní 
obyvatelé i výletníci z širšího okolí. Na fotografii z 19. břez-
na 2025 je vidět současný stav objektu po první části oprav 
v minulém roce podle projektu architekta Stanislava Běhala. 
Původní plechová střecha byla nahrazena vhodnější krytinou 
z červených tašek a podařilo se obnovit věžičku s prostorem 
pro zvon. Na opravu přispělo Ministerstvo kultury ČR částkou 
300 tisíc korun a kunratická farnost uhradila přes 150 tisíc ko-
run. Pokud se podaří shromáždit dostatek dalších finančních 
prostředků, budou uskutečněny následující nezbytné opravy: 
vysušení a odsolení zdiva, obnovení vnitřních i vnějších omítek 
a poté umístěn zvon a osazena mříž, aby bylo možné v létě do 
kapličky nahlédnout. 

Farnost již požádala o příspěvky městskou část Praha-Libuš, 
Středočeský kraj a Ministerstvo kultury ČR, nicméně i v pří-
padě úspěchu žádostí to nebude stačit. Pokud by někdo chtěl 
na opravy kaple přispět, je možné kontaktovat faráře kunra-
tické farnosti P. Vojtěcha Smolku na e-mail: smolka.vojtech@
gmail.com, tel. 732 106 466, www.farnostkunratice.cz, nebo lze 

Zdiměřická kaple s novou taškovou střechou.

Letošní rok je pro nás speciálním. Kromě nových projektů, 
o kterých jsme Vás informovali v předchozím vydání (Psycholo-
gické poradenství a diagnostika, Skupina logopedické prevence 
pro děti a rodiče a Skupina pro zdravý psychomotorický vývoj 
pro rodiče a děti), budeme oslavovat již desetileté narozeniny 
naší dětské skupiny působící v rámci rodinného centra U Motýl-
ků. Na zahradní slavnosti k tomuto výročí uvítáme v červnu 
v našem centru všechny děti i rodiče, kteří naší dětskou sku-
pinou prošli. Bez Vás by to nešlo, děkujeme. Jako každoročně, 
od půlky července do konce třetího týdne v srpnu jsme pro Vás 
připravili příměstské tábory pro děti. O tábory je vždy zájem, je-

likož rodiče vědí, že nachystaný program je pestrý a personální 
zajištění kvalitní a spolehlivé. S pokorou a upřímně se dá říci, 
že jsme pro rodiče jistotou, když potřebují, aby bylo o děti po-
staráno. Kdo váháte, máme opravdu již posledních pár volných 
míst. Srdečně nás těší, že můžeme být nápomocni zkvalitňovat 
život v rodinách a rozvíjet komunitní vztahy v naší obci. Děku-
jeme, jsme tu pro Vás! Pro aktuální informace a přihlašování 
sledujte náš web http://www.zitspolu.cz/u-motylku/ i FCB 
a IG. Přihlašování zde: htps://zitspolu.webooker.eu

RC U Motýlků

Rodinné centrum U MOTÝLKŮ oslaví 10 let 

odeslat peníze přímo na účet farnosti 76224369/088. Za každý 
příspěvek budeme velmi vděční. 

Širokou veřejnost zveme ke zdiměřické kapli v neděli 25. květ-
na 2025 od 17 hodin na přednášku a další doprovodný program.

Farní rada

26. dubna následovala akce Otvírání studánek. Byla to krás-
ná procházka Kunraticemi. Vynesli jsme Moranu, rozloučili 
jsme se se zimou, chladem a šerem a přivítali jsme veselé jaro 
a slunce. Další cesta vedla do Kunratického lesa, kde čekalo 
překvapení.Tuhle naši tradiční akci rádi doporučujeme všem 
dospělým i dětem. 

V květnu nás čekají volné cvičební hodiny pro maminky k je-
jich Svátku matek, bude to v týdnu od 12. do 16. května. Samo-
zřejmě rádi uvítáme i ostatní příbuzné, aby mohli na vlastní oči 
vidět, jak jsou jejich děti šikovné!

Až do června budeme mít napilno. Čeká nás naše největší 
akce a tou je Kunratický den dětí — 41. ročník KDD, letos s pod-
textem: KOLO JE FAMÓZNÍ VĚC! Uvidíme se jako každý rok 
v Kunratickém zámeckém parku v sobotu 14. června. Udělejte si 
na nás čas, přijďte, nechte své děti závodit, možná vyhrát a zažít 
pocit, jaké to je stát na „bedně“. Bude to stát za účast, vidění, 
soutěžení a hlavně — i letos pro vás chystáme překvapení!

Těšíme se na vás na všech našich akcích i při cvičení v Sokole. 
Děkujeme, že jste s námi. Sportu zdar!

TJ Sokol Kunratice
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Rozhovor

Divadlo v parku slaví 15 let
Projekt Divadlo v parku, který v sobě nese dvě akce Divadlo v parku 
a Babí léto, se stal již nedílnou součástí kulturního a komunitního 
života Kunratic. Autor projektu a neutuchající nadšenec Jan Andelt, 
kunratický rodák a patriot, připravil letos již patnáctý ročník. 
Jak celý nápad vlastně vznikl?

Inspirací mi bylo nádherné prostředí kunratického parku a my-
šlenka na rodinný den s hudbou a divadlem. Proto pro děti vy-
bíráme divadla, u kterých se baví i dospělí, a muziku, u které se 
pobaví všichni, v tom nejlepším slova smyslu. Proto jsme často 
spolupracovali s Jaroslavem Uhlířem, Vláďou Mišíkem, Ivanem 
Hlasem, The Tap Tap… 

Proč jste si vybral zrovna kunratický park?
Protože jsem zdejší rodák a k parku mám vztah. Chodil jsem 

tam často, dokonce i na první rande a pak jsem viděl, jak po re-
konstrukci rozkvetl a stal se z něj pěkný prostor. A tak se to tak 
nějak nabídlo.

Vím, že jste v té době byli prvním rodinným festivalem v Praze. 
Jaký byl první ročník?

Začátky byly krušné, jak jinak. Neměl jsem na přípravy žádnou 
agenturu a nebyl jsem „od fochu“. Zapojila se celá rodina a vše 
jsme připravovali sami, včetně nočního hlídání aparatury. Byl to 
trochu křest ohněm. 

Ale dopadlo to dobře, park byl plný lidí a bylo nádherně.
Nečekali jsme, že přijde tolik lidí. Nálada byla skvělá, návštěvní-

ci i účinkující si pochvalovali krásné a bezpečné prostředí kunra-
tického parku. Postupně jsme se všichni učili a teď už mi pomáhají 
vnoučata se svými kamarády. Je krásné vidět, jak se těší na další 
ročník a chtějí pomáhat se vším, na co stačí.

Co stojí za úspěchem Divadla v parku?
Je to kombinace krásného prostředí, zajímavého programu 

a nadšení organizátorů.

Musel jste řešit nějakou krizovou situaci?
Mám nejsilnější zážitek z prvního ročníku. Hlavní pódium po-

stavili táta s bratrem a kamarády. V jednu hodinu ráno jsem byl 
ještě v parku a čekal jsem na to, až přivezou z Jihlavy šapitó. Ale 
po cestě měli poruchu a nebrali mi telefon. Protože jsem musel 
být na místě už ráno v šest, tak jsem šel po jedné hodině spát. Lilo 
jako z konve a já nevěděl, jak dopadnu. Kdyby nepřestalo pršet 
a nepřivezli šapitó, tak je po akci. Nakonec vše dobře dopadlo, 
přijeli nad ránem a zvládli vše postavit. Počasí se umoudřilo a při 
prvním brnknutí do strun vysvitlo slunce a bylo nám dopřáno.

Počasí je tedy významným prvkem, se kterým musíte vždy po-
čítat. Jak se na to připravujete?

Máme šapitó, které funguje jako základní mokrá varianta pro 
250 lidí. Ale jinak je to svým způsobem jistý masochismus, který 
nás baví, a překonáme ho jen tím, že když se to povede a vidíme 
úsměv účastníků a spokojenost na place, tak pozitivní náboj pře-
bíjí onu nejistotu, kterou máme vždy před akcí.

Je nějaká spojnice mezi Divadlem v parku a Babím létem?
Babí léto vzniklo proto, že oblíbenost Divadla v parku byla 

tak velká, že jsme chtěli na závěr léta udělat ještě jednu akci na 
podzim. A tak jsme po dvou ročnících Divadla v parku přidali 
Babí léto. 

Vy sám jste někdy tíhnul k divadlu?
Divadlo mám rád, ale sám jsem ho nikdy nehrál. Ale určitý 

impuls byl, když jsem byl s malým synem na výletě a viděli jsme 
divadlo pro děti. A byli to herci, se kterými do dneška spolupra-
cuji. Jedním z nich je Karel Zima, který nám moderoval první 
ročník a je tady s námi od začátku. A setkání s dětským divadlem 

byla ta správná inspirace na to, abych se o něco takového pokusil 
i tady v Kunraticích.

Marie Doležalová a Jan Cina, to je zajímavý příběh o začínají-
cím talentu, jak to bylo?

To je hezká historie. Marie a Jan u nás na Babím létě vystupovali 
se svým Olats Otesoc. Komorním hudebním souborem. No a za 
pár let se z nich stali naši přední umělci a vítězové Star Dance.

Projekt Divadlo v parku ale není jen o zábavě, nedílnou sou-
částí je i podpora společenské odpovědnosti. Co si pod tím 
máme představit?

Jak akce rostla, říkali jsme si, že by bylo dobré lidem představit 
i příběhy lidí, kteří v životě neměli to štěstí být zdraví, a přesto se 
snaží žít naplno. Vždy mne imponovali lidé, kteří to nevzdávají. 
Například Jirka Mojžíšek, nevidomý lukostřelec. Byl jsem něko-
likrát svědkem toho, že lidé nepoznali, že je nevidomý, protože 
trefuje střed terče a ještě jim radí. Nebo Honza Říha, nevidomý 
cestovatel a horolezec. Každoročně jistí děti na lezecké stěně. 
Existuje nespočet organizací, které se tomuto tématu věnují, a my 
jsme rádi, že můžeme také něčím přispět. Divadelní představení 
v šapitó jsou, pokud to jde, překládána do znakové řeči pro nesly-
šící, každoročně spolupracujeme s nevidomými maséry z Novida 
z. s,, kteří na akci masírují. Dále jsme měli možnost spolupraco-
vat např. s nadačním fondem Světluška, Adrenalinem bez bariér, 
IKEM, FN Motol a dalšími.

Jeden příběh je ale opravdu výjimečný, tzv. Od tomboly po 
Operu.

Petra jsem poznal náhodou v motolské nemocnici, ležel na po-
koji s naším synem. Byl v té době dvanáctiletý vozíčkář, kterému 
se občas na půl dne zhoršil zrak. Když jsem přišel na návštěvu, 
byl po vyšetření a snažil se vyrovnat se skutečností, že už neuvidí 
nikdy. Tohle, když vidíte zblízka, tak Vás napadne, že chcete po-
moct. Manželka sehnala kontakt na Petrovy rodiče, kteří zpočátku 
nechápali, že jim do Karviné volá člověk, kterého v životě neviděli, 
a říká, že by jim rád pomohl, ale neví jak. Naštěstí se ukázalo, 
že Petr je hudebně nadaný a rád hraje na klávesy, ale ty, co má 
doma, už mu nestačí. Na Divadle v parku se tenkrát v tombole 
vybralo skoro 30 tisíc korun na nové klávesy. S jejich výběrem 
pomohl Šimon Ornest, tehdejší kapelník The Tap Tap. A když 

jsem je seznámil, Petr dostal lano do „tapek“. To se stalo v květnu, 
v prosinci už s nimi Petr hrál jako speciální host ve Státní opeře. 
Po čase se stal kmenovým hráčem a je jím dodnes. Za sebou má 
stovky koncertů od Prahy po Londýn. Rodina se přestěhovala do 
Prahy, Petr tady vystudoval. Pro mě je to hrdina a ještě je s ním 
zábava. Stačí se podívat na YouTube nebo Instagram, videa, která 
točí s kamarády… černější humor nenajdete.

Letos slavíme 15. ročník, na co se můžeme těšit?
Hlavně na celkovou náladu v parku. Myslím, že to je to, proč 

se návštěvníci na Divadlo v parku každý rok těší. Jsem rád, že bu-
deme moct přivítat např. Pavla Calltu, Pavla Čadka, Bombarďáka 
a herce a moderátora Karla Zimu. Připravujeme i opravdu bohatý 
doprovodný program. Těšíme se na všechny návštěvníky a naho-
ru posíláme vzkaz, že dobré počasí by se nám hodilo i letos. Když 
vyjde počasí, nemá kunratický park konkurenci. Je přehledný, 
obehnaný zdí, takže rodiče vědí, že děti mohou volně běhat a jsou 
v bezpečí. To je velký benefit pro návštěvníky.

Jakou máte vizi do budoucna?
Chceme pokračovat v tom, v co věříme a co se nám osvědčilo, 

to znamená kombinovat program pro děti a dospělé tak, aby se 
pobavila celá rodina a strávila spolu den plný zážitků. 

Chtěl byste na závěr někomu poděkovat?
Rozhodně bych chtěl touto cestou poděkovat všem partne-

rům, kteří projekt podporují. Zvláště ale pak Městské části Pra-
ha-Kunratice. Bez jejich podpory by to nešlo. Ze spolků, které 
s námi jdou těch patnáct let, jsou to Sbor dobrovolných hasičů 
Kunratice, Sokol Kunratice, ZŠ a MŠ Kunratice a Rodinné cent-
rum U Motýlků. Nesmím zapomenout na své nejbližší, z jejichž 
podpory celá léta čerpám a kteří se mnou musí rok co rok vydr-
žet hektické období příprav. Velké poděkování patří především 
dceři Monice, která je po celou dobu mojí pravou rukou a velkou 
podporou. 

A jaký je Váš vztah ke Kunraticím?
Jsem kunratický rodák a prožil jsem tady krásné dětství. Těší 

mě, jak se Kunraticím daří, jak se stále vylepšují a vzkvétají. Mám 
to tady rád.                                     

 redakce                         
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Školství

Žáci ZŠ Kunratice sportují
Během letošního školního roku se přes 100 dívek a chlapců 
z kunratické základní školy zúčastnilo meziškolních soutěží 
a turnajů v různých sportovních odvětvích. Zapojili se do atle-
tického čtyřboje, malého fotbalu, přespolního běhu, basketba-
lu, florbalu, házené a volejbalu.

Turnaje v basketbalu, volejbalu a házené se dokonce pořádaly  
v naší sportovní hale.

Největšího úspěchu dosáhly dívky 6. až 7. tříd, které se v pře-
spolním běhu umístily na 3. místě v celé Praze. Skvělého výsled-
ku dosáhla i děvčata v basketbalu ve stejné věkové kategorii, 

NÁVŠTĚVA KNIHOVNY

Noc s Andersenem v mateřské škole
Letošní „Noc s Andersenem“ proběhla ve čtvrtek 27. března, nesla 
se v duchu 220. výročí narození spisovatele H. Ch. Andersena. 
Naši předškoláčci se v podvečerních hodinách sešli ve svých tří-
dách vybaveni spacáky, čelovkami, večeří a oblíbenými knížkami. 
K přespání ve školce patří již neodmyslitelně Pohádková stezka. 
Ta letošní patřila známým pohádkovým postavám a odehrávala se 
na školní zahradě.  Kouzelnou atmosféru umocnila večerní oblo-
ha plná hvězd. Děti se setkaly například s pohádkovou babičkou, 
loupežníkem, rytířem, vílou a mnoha dalšími. Každá kouzelná by-
tost měla pro děti připravený úkol, který musely splnit, aby mohly 
pokračovat v naší stezce.  Na jejím konci netrpělivě čekal čaroděj, 
za vyluštěnou tajenku a splněné úkoly vydal dětem poklad. Po 
pohádkové stezce přišlo na řadu další občerstvení, pyžamová dis-
kotéka a následoval maraton čtení známých pohádek od H. Ch. 
Andersena a příběhů z oblíbených dětských knížek až do usnutí 
ve spacácích. Velký dík patří všem za ochotu a realizaci pohádkové 
noci, kterou jsme si společně užili. Největší odměnou pro každou 
z nás je zpětná vazba od dětí: „Byla to nejhezčí pohádková noc“, 
„vůbec jsem nespal/a“, „těším se na další“…

Alice Hozmanová, Pavlína Poláková

Školní družina slouží nejen k výchově a vzdělávání, ale také k re-
kreační, sportovní a zájmové činnosti žáků v době po skončení 
vyučování. V novém školním roce 2024/2025 jsme pro děti při-
pravili novinku, kterou je programová družina. 

Co si pod pojmem programová družina představit?
Jedná se o dvouhodinový blok, který probíhá každé úterý od 14 do 
16 hodin. Děti mají na výběr z rozmanité škály aktivit, přičemž si 
samy vybírají a rozhodují, na jakou činnost či okruh mají zrovna 
chuť. Výběr je zcela spontánní dle jejich momentálního naladění.

Časová dotace dvě hodiny není narušována odchody dětí a díky 
pestré nabídce jsou komplexně rozvíjeny a podporovány silné 
stránky dětí. Děti se učí samy rozhodovat a přijímat odpovědnost 
za svou volbu a věříme, že v široké nabídce se najde opravdu každý.

Kromě běžných prostor školní družiny se nebojíme využívat 
i odborné učebny - hudebnu, kuchyňku, výtvarný ateliér, hudební 
dílnu. Nabízíme dětem angličtinu v přírodě, bojovky v Kunratic-

kém lese, divadla, přípravy limonád, domácí zmrzliny, deskové 
hry, výstavy a mnoho dalšího.

A jaké jsou reakce dětí?
Děti si programovou družinu v tomto roce již párkrát vyzkoušely 
a podle prvních reakcí a zpětné vazby od dětí, jsou spokojenost 
a nadšení velké.  Budeme se těšit s dětmi na další příjemně trávená 
odpoledne v programové družině a nejen tam.

Za družinový kolektiv Iva Vosátková,
vedoucí školní družiny ZŠ Kunratice

Děti z Mateřské školy Kunratice navštívily místní knihovnu v rámci 
akce „Měsíc knihy“. Po příchodu byly seznámeny s různými druhy 
knih a s tím, jak knihovna funguje. Paní knihovnice dětem vysvět-
lila, jak si mohou knihy půjčovat. Také se tu dozvěděly, jak správně 
zacházet s knihami a co vše zde mohou najít. V oddělení dětských 
knih si děti vybraly jednu knížku a paní učitelka jim z ní část pře-
četla. Celá návštěva byla pro děti nejen poučná, ale také zábavná 
a inspirující k dalšímu čtení.

Iryna Vančová, 
Kateřina Pišvejc Michalcová

Programová družina v základní škole

Zápis do Mateřské školy  
Kunratice pro školní rok 2025/2026 
1. Elektronický předzápis: od 7. 4. do 7. 5. 2025
2.  Řádný zápis: 13. 5. a 14. 5. 2025 (ředitelna, hlavní budova 

Mateřské školy Kunratice, Předškolní 880/1)

Podrobné informace o zápisu do mateřské školy naleznete na 
webových stránkách mateřské školy, kde budou postupně dopl-
ňovány www.mskunratice.cz

Případné dotazy týkající se zápisu: 
Kontakt: 735 129 438, e-mail: hozmanova@mskunratice.cz

Alice Hozmanová, ředitelka MŠ
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Sport

Jsme florbalový tým START98 Kunratice a hledáme nové nadše-
né hráče a hráčky do týmů i kroužků. Chceš zkusit něco nového? 
Přijď se podívat na naše náborové akce a zkus si svoje florbalové 
dovednosti, zahraj si a poznej nové kamarády. 

Nabíráme holky i kluky do všech kategorií už od 4 let. Nezá-
leží na tom, jestli jsi profík nebo si chceš jen zkusit zapinkat 
s balónkem, naši zkušení trenéři tě provedou od úplných zá-
kladů. Chceš si užít spoustu zábavy, pohybu, nových kamarádů 
a radosti ze hry? Přidej se k nám klidně hned, nabízíme prvních 
14 dní zdarma na zkoušku. Pokud s sebou přivedete kamaráda, 
dostanete zdarma hokejku a slevu na příspěvky. Rozdáváme 
také ochranné brýle.

Pro děti je florbal skvělou příležitostí pro rozvoj jejich všeo-
becných dovedností a radosti z pohybu. Florbal je učí spoluprá-
ci, týmovému duchu, dodává jim sílu překonávat výzvy v rámci 
kolektivu a formuje jejich osobnost. Během tréninků si děti 
osvojí základy florbalu, ale i pohybu obecně. Klademe důraz 
na fair play, kamarádství a zdravé týmové soupeření. Tréninky 
probíhají venku i v hale v ZŠ Kunratice. Nabíráme do týmů 
i do kroužků.

Pokrýváme celou strukturu od nejmenších kategorií až po 
mužský a ženský tým. 

FOTBALISTÉ PROVEDLI PRVNÍ VÝKOP V „NOVÉM“
V sobotu 23. března se na kunratickém hřišti odehrál první domá-
cí zápas sezony pro místní fotbalový tým, který se utkal s týmem 
ČAFC Praha v rámci Pražského přeboru skupiny A. Tento zápas 
byl výjimečný nejen kvůli vítězství domácích 3:0, ale také díky slav-
nostnímu otevření nového fotbalového zázemí.

Před začátkem utkání proběhl krátký ceremoniál, během kte-
rého starostka Kunratic paní Lenka Alinčová předala symbolické 
klíče od nově vybudovaného zázemí předsedovi klubu SK Slovan 
Kunratice panu Václavu Čumpelíkovi. I přes nepříznivé deštivé 

počasí se na hřišti odehrál napínavý zápas, který byl svědkem nejen 
sportovního klání, ale i radosti z nového zázemí. Fotbalisté tak 
mohli poprvé využít moderní šatny, sprchy a další prostory, které 
jim poskytují komfort a zázemí pro jejich sportovní výkony. Přes 
200 diváků mohlo oslavit vítězný vstup svého týmu do nové sezony. 

SK Slovan Kunratice tak vstoupil do nové sezony vítězně a s no-
vým moderním zázemím, které slibuje lepší podmínky pro celý 
klub.

Štěpánka Vonášková

14 dní florbalu zdarma v Kunraticích
Na děti čeká sezona plná turnajů, soutěží, kempů a soustře-

dění a sezona nabitá zážitky v partě skvělých kamarádů.
V případě zájmu neváhejte kontaktovat šéftrenéra mládeže 

Adama Havránka na 725 383 161. Kompletní informace na webu 
www.florbalovynabor.cz 

Jana Christianová, START98 Kunratice

Naši nejmenší v nové tělocvičně
Naše mateřská škola moc ráda přijala nabídku zdokonalit pohy-
bovou aktivitu dětí v nové sportovní hale sportovního klubu Slo-
van Kunratice. Velký prostor jsme využili hlavně k vybití energie 
našich nejmladších. Nové prostředí pomáhá dětem k poznávání 
nejen jiných prostor, než je naše školka, ale také k jejich celkové-
mu rozvoji. Cvičení jsme zakončili veselým pokřikem „hurá, hurá 
hu“ a za sportovní výkony jsme si zatleskali. Děkujeme všem za 
možnost si v hale protáhnout těla a už se moc těšíme na příště. 

Hana Pellechová, Lucie Marková

která vyhrála Prahu 4. Kunratický basketbal se dočkal úspěchu 
i v celoroční soutěži Jr. NBA, kde žáci z prvního stupně postou-
pili do konferenčního finále.

Žáci i pedagogové ZŠ Kunratice se moc těší na novou tělo-
cvičnu a zrekonstruovaný venkovní sportovní areál. Nová hala 
pomůže vyřešit pro hodiny tělesné výchovy nedostatečnou 
kapacitu stávající haly. Žáci tak nebudou muset mít tělocviky 
v pozdních odpoledních hodinách.

Zároveň se také bude moct rozšířit i nabídka sportovních 
kroužků a naše basketbalové sportovní týmy budou trénovat 
a hrát opravdu na domácí palubovce.

Učitelé tělesné výchovy ZŠ Kunratic



InzerceKultura

Pro relax i podporu zdraví — osteopatie, masáže. 
Více info na: www.osteopatka.cz

Inzerce

NABÍDKA PRÁCE:
S budoucím zahájením provozu samoobslužné myčky automobilů 
u ulice Vídeňská, Praha 4 — Kunratice, hledáme dva pracovníky 
v důchodovém věku na servisní a údržbářské práce na dohodu 

o provedení práce. Zaškolení pracovníků bude zajištěno.  

Pracovní doba: cca 60 hodin/měsíc (každý pracovník). Jedna 
hodina ráno (8h—9h) a tři hodiny odpoledne (15h až 18h), kaž-
dý den vč. sobot, nedělí a svátků. Pracovníci se budou střídat. 

Mzda: od 150,- Kč/hod čistého, dále dle vzájemné dohody.

Nástup možný po zprovoznění samoobslužné myčky, 
cca 05-06/2025.  

Bližší informace: tel: +420 724 915 171, e-mail: kilian@evisa.cz.

Noc kostelů vstupuje již do 17. ročníku. Myšlenka otevřít kostely 
v noci vznikla ve Vídni, kde také v roce 2005 proběhla první Noc 
kostelů, „Lange Nacht der Kirchen“. V roce 2009 překročila hrani-
ce a otevřely se i kostely a modlitebny na několika místech v České 
republice. V následujícím roce 2010 se uskutečnila poprvé i v obou 
kostelech kunratické farnosti. 

Noc kostelů představuje nejlepší možnost navštívit prostory kos-
tela, které jsou běžně přístupné jen při konání bohoslužeb nebo 
pro širokou veřejnost neslouží, jako například věže či sakristie. 

Letos se bude Noc kostelů v Kunraticích konat v pátek 23. květ-
na. A na co se můžete tentokrát těšit v našem kostele sv. Jakuba 
Staršího? Přesný program bude zveřejněn na stránkách kunra-
tické farnosti http://www.farnostkunratice.cz přibližně 14 dní 
předem. Určitě si ale budete moci prohlédnout jako každý rok 
běžně nepřístupné interiéry kostela, jako jsou sakristie s cennými 
středověkými freskami nebo kostelní kůr s varhanami a barevně 
vymalovaným stropem, dále věž se zvonicí se zvony sv. Jakuba a 
sv. Josefa z roku 2015 a historický největší zvon sv. Vojtěcha a sv. 
Anny, který je zdobený uprostřed reliéfy sv. Vojtěcha a sv. Anny. 
Kostelu jej darovala roku 1772 dědička panství po Janu Arnoštovi, 
hraběti z Golče, hraběnka Marie Josefa. Roku 1868 nechal postavit 
na hřbitovní zahradě u kostela jeden z majitelů Kunratic, Ludvík 
Korb, baron z Weidenheimu, rodinnou hrobku v neogotickém 
slohu. Nad vchodem do hrobky je erb rodu Korbů z Weidenheimu. 
Dále se můžete těšit na vystoupení rytmické farní kapely Jako-
band, vystoupení dětí z kapely ZUŠ Jižní Město s pásmem tradiční 
duchovní hudby a další program. Určitě přijďte, budete vítáni. 
Těšíme se na setkání s vámi. 

Farní rada

Noc kostelů 2025 v Kunraticích

KULTURNÍ AKCE V KUNRATICÍCH
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